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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésröl szóló 2012 . évi XXXVI . törvény
42. § (8) skk. bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014, (11. 24 .) OGY határozat
124 . § (I) skk. bekezdése alapján „Mikor állítja le a kormánya botrányos letelepedési államkötvény -
programot?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Pintér Sándor
heliigyminiszterraek.

Tisztelt Miniszter Úr !

2016 . július 25-én a Magyar Nemzet cím ű napilap cikket írt arról E , hogy az magyar hatóságo k
visszavonták több tucat kínai származású. Magyarországon letelepedési engedéllyel vagy ideiglenes
tartózkodási engedéllyel rendelkező bevándorló tartózkodási engedélyeit . Az erre vonatkozó adatok
átadásától a Bevándorlási és Állampolgársági Hivatal (BÁ11) elzárkózott . Ezt követően a Nemzet i
Adatvédelmi és Információszabadság Hatóság (NAIH) elnökének tárgybeli nyilatkozata után több min t
egymillió forintért és csak féléves határidővel mutatkozott hajlándőnak a közadatok nyilvánosságr a
hozatalára a BAH .

Álláspontom szerint az információszabadságot hazánkban rendező jogszabályok és a joggyakorla t
alapján egyértelm ű , hogy mind a letelepedési kötvényt vásárlók adatai, mind pedíg a rendkívül i
határozattal visszavont engedélyesek adatai a legszélesebb nyilvánosságra tartoznak . Különösen
értelmezhetetlen ; hogy egy hivatali információ kiadásáért miért kér törvényellenesen pénz a BAH, é s
miért szükséges mindehhez féléves munka . hiszen olyan közadatokról van szó, amelyek az illetéke s
hivatal hivatalszer ű, jogszabályban rendezett m űködésére vonatkozó információkat jelentenek ,

Bevezetése óta mindvégig korrupciós botrányok kísérik a letelepedési kötvények ügyét . Ez az
kezdeményezés a létrehozása óta aggályos , mert megfelelő ellenőrzés hiányában drágán és korrupt ,
offshore cégek közbeiktatásával biztosít a schengeni övezeten belüli letelepedési lehet őséget harmadi k
országból származó állampolgárok számára . Miközben hamisan, a nem létező „kényszerbetelepítés” elle n
hergelík a magyarokat, éppen a kormány enged be ellen őrizetlenül gyanús személyeket az országba .
Ebben a konkrét ügyben felmerül a gyanúja annak, hogy politikai érdekharc áldozataivá váltak azok ,
akiknek a tartózkodási engedélyét visszavonták . Olyan bevándorlókról van szó, akik bár befektette k
Magyarországon, nem vásároltak letelepedési kötvényt, ami így érdekkonfliktust jelentett . Konkrétan
annak gyanúja merül fel, hogy a BAH alapos indokok nélkül, csak azért vonta vissza az érintette k
engedélyeit, mert tik magyarországi befektetésükért cserébe kaptak tartózkodási, illetve letelepedés i
engedélyt egy könnyített eljárásban, nem letelepedési kötvény megvételéért . Ezzel a Fidesz-kormány azt
üzeni, hogy aki Magyarországon akar letelepedni, annak számára, ha vagyonos, csak a letelepedés i
kötvények offshore cégei jelenhetnek megoldást, a sima befektetés nem .
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Mindezek alapján az alábbi kérdésekre várom a válaszá t

« Mi az oka annak, hogy a BÁN a NA1H tárgybeli állásfoglalása ellenére csak pénzért és féléve s
időhúzással hajlandó kiadni a fentiek szerinti, tartózkodási . illetve letelepedési engedélye k
visszavonására vonatkozó adatokat ?

« Milyen hivatali eljárási szabályok vonatkoznak a tartózkodási, illetve letelepedési kérelme k
visszavonására? Es a jelen írásbeli kérdésben említett több tucat kínait érint ő visszavonási hullám
alapjául milyen adatok, információk álltak rendelkezésre ?

« Kiknek és milyen indokkal vonta vissza tömegesen a tartózkodási, illetve letelepedési engedélyé t
a BÁN?

+ Milyen alapon nem adnak részletes tájékoztatást a letelepedésikötvény-programon keresztü l
letelepedési lehet őséghez jutott összes nem magyar állampolgár adatairól, miközben ez is a
nyilvánosságra tartozik?

• Milyen vizsgálatok indultak a Magyar Nemzet azon cikke nyomán', amely a nyilvánosság el é
tárta, hogy több, korábban elítélt külföldi is letelepedési engedélyhez jutott hazánkban ?
Ugyanebbő l a cikk leplezi Ic, hogy aligha lelel meg a valóságnak a letelepedési kötvényeke t
forgalmazó cégek hivatalosan közölt tulajdonosi köre . Mint ismeretes, a kittvények forgalmazás i
engedélyét az Országgyű lés gazdasági bizottsága adja ki . A Fidesz-többségű testület elnöke
Bánki Erik kormánypárti kékviselő, míg a korábbi elnök Rogán Antal volt, aki az egész
kötvényüzlettel kapcsolatos törvcnymódosítást jegyzi .

« Rendeltek-c cl különleges biztonsági intézkedéseket a letelepedési államkötvényt vásárlók körére
vonatkozóan, a letelepedési kötvények ügyét körülvev ő korrupciógyanús és offshore-cége k
nemzetgazdaságilag káros . kockázatot jelentő gyakorlata miatt?

• Végezetül kérdezem Miniszter Urat arról is, hogy mikor és milyen módon fogja a kormán y
leállítani a láthatóan korrupt letelepedési államkötvény-programot?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2016 . július 29 .

Szelényi Zsuzsanna

országgy ű lési képviselő
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